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II. KUR’AN’IN MESAJINI ANLIYORUM 



Düşünelim 

Allah’a 
neden 

şükretmeliyiz
? 



Düşünelim 

Biliyor musunuz?  
“el-hamdü lillâh” 

dediğimizde,  
Allah’a hamd olsun,  
onu övüyor, verdiği 

nimetler sebebiyle ona 
teşekkür ediyorum.” 

demiş oluyoruz. 

Hamd 



Kur’an-ı Kerim, besmelenin 
ardından “el-hamdü” sözcüğüyle 

başlar. Kur’an’ın ilk suresi olan 
Fatiha suresinin başında 

“hamd”in, bütün âlemlerin 
yaratıcısı ve düzenleyicisi olan 
Allah’a özgü olduğu belirtilir.  

O hâlde yalnızca Allah için 
yapılabilecek olan ve Kur’an’a  

göre sadece Allah’ın 
hakkı olan “hamd” ne demektir? 
Kur’an’da çokça sözü edilen bu 

kavramı öğrenmeye ne dersiniz? 



“Hamd,” 
 bir kimseyi güzel bir şekilde 

anmak, övmek, bir kimseden razı 
olmak, birinin hakkını ödemek ve 

ona teşekkür etmek demektir. 
Allah’a hamd etmek ise onu çokça 

anmak, daima övmek, onun 
üstünlüğünü kabul etmek ve ona 
şükretmektir. Kur’an’da, yerde ve 
gökte, dünya ve âhirette her türlü 

övgünün Allah’a ait olduğu 
bildirilmiştir. 



-  her türlü 
övgü Allah’a özgüdür, 

anlamına gelir. En güzel övgü, 
zikir, şükür, nimetin kıymetini 

bilme ve dua cümlesidir.  
-  diyen insan; 
yaratan, yaşatan, bütün 

nimetleri var eden ve en üstün 
özelliklere sahip olan Allah’ı 

anmış, övmüş, verdiği 
nimetlerinden ötürü ona 

teşekkürde bulunmuş ve dua 
etmiş olur.  



-  cümlesi 
ile Allah varlığı, birliği, ilmi, 
iradesi, gücü ve nimetleri 

de dile getirilmiş 
olmaktadır.  

Hz. Peygamberimiz (sav), 
-

  
, Dua 9) 



Hamd ve şükür kelimeleri eş anlamlı 
kelimeler olmakla birlikte, aralarında  

fark da vardır 

Şükürden daha geneldir.  
Hamd, bir nimet verilsin verilmesin, 

övüleni sahip olduğu nitelikleriyle övmek; 
şükür ise verdiği bir nimet sebebiyle bir 

kimseyi övmektir. 

Hamd şükür 



Allah’a bizi yarattığı, yeri, göğü, 
geceyi, gündüzü, Ay’ı, Güneş’i  

kısaca her şeyi bizim hizmetimize 
sunduğu ve sayısız nimetler verdiği 

için hamd edeceğimiz gibi;  
afet, felaket, hastalık, üzüntü,  

zülüm gibi herhangi bir sıkıntıdan 
kurtulduğumuzda ve bir nimet  

ya da başarı elde ettiğimizde de 
hamd etmeliyiz. 



Hz. Peygamberimiz 
(sav), “Bir şey yiyip içip 

de o nimet sebebiyle 
Allah’a hamd eden 

kuldan Allah hoşnut 
olur.” Müslim, Zikir 89 

buyurmuştur. 

Hz. Peygamberimiz 
(sav), bir şey yiyip içtiği 

zaman; “Bizi yediren, 
içiren ve bizi 

Müslümanlardan yapan 
Allah’a hamd olsun!” 

diye dua etmiş..  
Tirmizî, Deavât 56 



Allah’a hamd edebilmek için onun 
varlığına, birliğine peygamberlerine 

ve kitaplarına, Kur’an’da 
bildirdiklerine iman etmek, güzel 
davranışlarda bulunmak, emir ve 

yasaklarına uymak, Allah’ın, 
insanların ve diğer varlıkların 

haklarına saygılı davranmak gerekir. 

«LAFLA PEYNİR GEMİSİ YÜRÜMEZ.» 
Atasözünü düşününüz? 



Biliyor musunuz? 

Şükür, bizi yaratan Allah’a 
teşekkürdür ve inancımıza 

göre sahip olduğumuz 
nimetlerin 

artmasına sebep olur. 

Şükür 



Şükür kavramı sözlükte  

“karşılığını vermek, yapılan 
iyiliği dile getirmek ve sahibini 

övmek” anlamına gelir.  
Yapılan iyiliğin kıymetini bilip 

değerini dile getirmek, iyilik edeni 
övmek, ona teşekkür 

etmek demektir.  
Kul, Allah’ın ikramını, nimetlerini 

dile getirir ve onu överse  
Allah’a şükretmiş olur. 



 
Bakara suresi, 152 

 

O hâlde onun sevgisini kazanmanın 
ve daha çok nimete sahip olmanın 
yolu ona gereği gibi şükretmekten 

geçmektedir. 



 yalnızca dil ile yapılan 

bir teşekkür demek değildir. 

Dil, beden ve kalp ile yerine 

getirme suretiyle olur. 
Rabb’imize her organımızla 

şükredebiliriz. 
Bir organın şükrü,  

onu iyi ve güzel şeylerde 
kullanmak, onu günaha 

götüren şeylerden 
uzak tutmakla olur. 



İyilikte bulunanı övmek ve ona 
dua etmek de bir teşekkürdür. 
Allah’a şükreden kişi, insanlara 

da teşekkür etmelidir.  
Hz. Peygamberimiz (sav),  

 
 

(  , Edeb 12) 



Düşünelim 

Allah’ın kullarına ne 
kadar çok 

merhametli 
olduğunu hiç 

düşündünüz mü? 

Rahmet 



Merhamet ve rahmet 
kelimeleri;  

 
vermek gibi anlamlara gelir. 
Rahmet; 

demektir. 

 



ve merhamet dinidir. 
Allah,  

rahmetine vurgu yapar. Fatiha 
suresinde rahmet kelimesinden 

-Rahman ve 
er-

 ve  
sureleri ile son bulur. 



muhabbet onun 

 



Not Edelim 

Kur’an bir 
rahmettir. 

Kendisine Kur’an’ın 
indirildiği Hz. 

Peygamberimiz de 
(sav) Rahmet 

Peygamberidir.. 



Rahmet  
Allah (c.c

 

 
( , Edeb 19) 



Merhametliler merhametlisi 
Allah, bizim de her zaman 

 

 
(  suresi, 27) 

( , Birr 15) 
ve  

 

( , Birr, 16) 



Bunu belirten hadis-

dilsiz hayvanlara eziyet etmeyin! 
Merhametlilere Rahman olan 

Allah merhamet eder. Siz 

( , Birr, 16) 
buyurarak da hayvanlara bile 

merhametle davranmak 
 



Düşünelim 

İhlas kelimesinin, 
sadece Allah’ın emri 

olduğu için ibadet 
yapmak, 

davranışlarında 
samimi olmak 

anlamlarına geldiğini 
biliyor musunuz? 

İhlas 



kurtulmak demektir.  

 

 



 

 



 
  

(  suresi, 18
20; Hud suresi, 15 16) 



Öğrenelim Tartışalım 

!) De ki: Bana 

tutarak ona ibadet etmem 
 

(  suresi, 11. ayet.) 

Bu ayette verilmek istenen 
mesaj nedir? 

Düşüncelerinizi 
arkadaşlarınızla paylaşınız. 



 
 Rab! Ancak sana ibadet 

ayetiyle ihlasa ve 

 

suresidir. 



 

http://www.ddyayinlari.com/
http://www.dindersi.com/

